
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

ПРОТОКОЛ № 7 

От редовно заседание, състояло се на 25.01.1999 г. 

ПРИСЪСТВАХА: Александър Томов, доц. Георги Лозанов, Иван 

Драганов, доц. Нели Огнянова, Светлана Божилова, проф. Тончо 

Жечев 

ОТСЪСТВАХА: Александър Иванов -

Димитър Коруджиев — платен отпуск 

Йосиф Сърчаджиев -

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Разглеждане на писмото от Евролевицата ; 



2. Разглеждане на писмото от Управителния Съвет на БНТ 

Връзка с " Всяка Неделя " - докладва доц. Нели Огнянова ; 

3. Структура на административните служби към НСРТ -

докладва Иво Драганов ; 

4. Щатно разписание - докладва Иво Драганов ; 

5. Фонд " Радио и Телевизия " - докладва Иво Драганов ; 

6. Докладна записка от Спаска Янева относно разходите за 

мобифоните ; 

7. Разни: Разглеждане на писмото от Конституционния Съд 

/Вх.№ 49/19.01.99г. ; Обсъждане на Мониторинг на РТО ; 

Методика за вътрешен мониторинг - по предложение на 

Светлана Божилова ; 



ПО ТОЧКА "ПЪРВА" : 

Националния Съвет за Радио и Телевизия взе решение във връзка 

с предложението на 25 депутати за среща с НСРТ, която ще се 

проведе на 27.01.1999 г. от 14 часа в зала "Изток" 

в Народно Събрание. 

1. Приема поканата за среща 

2. Предлага срещата да е отворена за всички депутати от 

Тридесет и осмото Народно Събрание по всички 

интересуващи ги въпроси в границите на правомощията на 

НСРТ, тъй като Съветът е политически независим орган и 

държи на равнопоставеност в диалога си с политическите 

сили. 

3. На същото основание предлага срещата да се води от 

представител на НСРТ. 



ПО ТОЧКА "ВТОРА" : 

Членовете на Националния Съвет за Радио и Телевизия се 

запознаха с писмото от Управителния Съвет на БНТ във 

връзка с предаването "Всяка Неделя". В БНТ се е получило 

предложение за удължаване на договора на предаването 

"Всяка Неделя" до 31 Март 1999г. те искат да знаят 

имат ли право да удължат срока до предложената дата. 

Членовете на НСРТ изразиха мнение, че не е в правомощията 

на Съвета да реши дали договорът да бъде продължен. 

Това може да реши УС на БНТ, но ако се вземе решение от УС за 

анекс, излишно е да се напомня, че предаването следва да бъде 

съобразено с изискванията и спазването на ЗРТ. 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА" : 



Членовете на Националния Съвет за Радио и Телевизия решиха 

да назначат на пробен срок за три месеца - Светослав Георгиев 

в отдел Мониторинг за БНТ при НСРТ от 01.02.1999г. до 01.05.99г. 

след това той може да се яви на конкурс по документи.Конкурсът 

ще се проведе от 01.05.99г. за набиране на експерти за БНТ и 

БНР. 

За пробен срок за три месеца също от 01.02.1999г. Съветът реши да 

назначи Мария Мисова - в отдел "Анализи" при НСРТ; 

Антоанета Овчарова и г-жа Светлана Божилова ще се занимават 

с издаването на Бюлетина на НСРТ; 

ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

Относно щатното разписание Националният Съвет за Радио и 



Телевизия реши : 

- за кабелните оператори да отговаря - г-н Йосиф Сърчаджиев 

- за радиотелевизионните оператори да отговаря - г-н Димитър 

Коруджиев 

- доц. Георги Лозанов и г-жа Светлана Божилова ще изградят 

принципи и анализи на вътрешен мониторинг в отдел "Анализи", 

в който попада и външен мониторинг ; 

За външния мониторинг има два варианта : 

1. Млади специалисти - студенти да наблюдават различните 

телевизии, като НСРТ се задължава да плаща абонаментните 

такси. 

2. Извършване на мониторинг чрез проучване . 

За кабелните телевизии - БУЛАКТ е обещала пълно съдействие на 

НСРТ, тъй като се занимава с наблюдение на кабелните оператори 

ПО ТОЧКА "ПЕТА": 



Съветът реши да предложи първоначални такси за телевизия 500 

000 лв. , а за радио-200 000 лв. 

Относно таксите за радио и телевизия, които се плащат от 

населението, да се огласи, че няма да има лихви свързани с тези 

такси , докато не бъде оповестено началото и реда на плащане. 

ПО ТОЧКА "ШЕСТА" : 

Относно Докладна записка на Спаска Янева - Главен счетоводител 

на НСРТ за разходите за мобифони. 

Членовете на Съвета приеха лимит при месечна такса 40 000 лв., 

за разговори да бъде 60 000 лв. общо лимитът е 100 000 лв., 

всеки който надхвърли тази сума ще си плаща сам или ще се 

удържа от заплатата. Към такава мярка ще се преминава само в 

случай, че общо за целия Съвет сумата на месец 

за разходи за мобифони надвиши 900 000 лв. 

Съветът прие всеки месец разходите за мобифони да се разглеждат 

на заседание. 



ПО ТОЧКА "СЕДМА": 

Фонд радио и телевизия - по тази точка от страна на НСРТ се 

извършват всички дейности по закон, които се изискват. 

Разкрита е специална набирателна сметка за фонда. 

ПО ТОЧКА РАЗНИ : 

• Разглеждане на писмото от Конституционния 

Съд / Вх.№ 49/19.01.99 г./ - НСРТ е конституирана като страна по 

това конституционно 

дело. 

• получени са писма относно пиратски излъчвания -

Членовете на Съвета възлагат на Ани Илинчева да извърши 

фактологически разследвания за доказателства в кабелния 

оператор София Кабел. 



• Обсъждане на мониторинг РТО - докладва Борислав Шабански 

според него доста от частните радиа в това число - радио 

Веселина, 7 дни, Експрес- системно нарушават чл. 92 от ЗРТ 

относно спонсорството в частните медии. Другият казус е с 

излъчването на реклама на английски език, с който се нарушава 

ЗРТ. Такива нарушения извършват радио Вива, радио Витоша и 

радио Тангра. 

- Относно предаването "Без контрол"- водещият на предаването 

Петър Волгин благодари на УС на БНР за това че предаването 

е останало да се излъчва в 22 часа. Решението на УС на БНР е 

първата част на предаването до 23 часа да отговаря на 

изискванията за малолетни и непълнолетни. Обсъждане на нова 

програмна линия т.е. за преместване на предаването "Без 

контрол". 

- Относно методика за специализиран мониторинг от НСРТ - по 

предложение на Светлана Божилова —мониторингът е разделен 



в 3 направления —реклама , спонсорство и телепазар; 

плурализъм; спазване на програмните изисквания. 

Картите за трите мониторинга са в процес на обсъждане. 

Относно тези карти - те ще бъдат стандартни, които ще бъдат 

попълвани от студенти. 

Ани Илинчева - докладва относно нарушаване на ЗРТ 

за излъчване на реклами от БНТ : 

- първото констатирано нарушение е в I блок 22.00 часа 

прекъсване на игрален филм ; 

- второто нарушение е свързано с прекъсване на предаването 

"Канал ето". 

- третото констатирано нарушение отново е свързано с 

прекъсване на филм за излъчване на реклама. 



В музикалното предаване "Какафония" отново е констатирано 

нарушение излъчена е около 10 минутна реклама . 

Всички тези нарушения са извършени през м. декември 

1998 г. т.е до Нова година. 

След разговор с директора на Маркетинг и реклама и със 

Конултация с главния юрист на БНТ според тях те 

не са нарушили закона , тъй като вместо 15 минути 

имат излъчена реклама общо 12 минути на час. 

ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Ал. Иванов: доц. Г. Лозанов: 

Д. Коруджиев: Отсъствал Й. Сърчаджиев: 



доц. Н. Огнянова: 

проф. Т. Жечев: 

Св. Божилова 

Председател на НСРТ: 

Ал. Томов 

Секретар на НСРТ: 

Иво Драганов 

Изготвил протокола: ^ \ О О ^ с Д 
Албена Недева 


